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Abstract

        
In the past 20 years, we have treated 28 patients with idiopathic varicocele. The cases are described and the literature is reviewed in relation to clinical presentation and treatment. Since there is a correlation between varicocele and sub-fertility early surgical treatment is advocated for children and adolescents. The surgical approach described by Ivanissevich with an inguinal approach and high ligation of the testicularis vein is preferred and this allows access for associated conditions which we found in one third of our patients. Eck


      
        
Zusammenfassung

        
In den letzten 20 Jahren wurden an unserer Klinik 28 Patienten mit idiopathischer Varicocele operiert. Anhand dieser Fälle und den Angaben aus der Literatur wird näher auf die Klinik und operative Therapie eingegangen. Da der Zusammenhang zwischen Varicocele und Subfertilität gesichert ist, befürworten wir eine Frühoperation auch beim Kind und Jugendlichen. Unter den vcrsdiiedenen Operationsmethoden empfehlen wir die Operation nach Ivanissevicb mit inguinalem Zugang und hoher Ligatur der V. testicularis mit der Möglichkeit des gleichzeitigen Angehens eines nicht selten vorhandenen Nebenbefundes (1/3 der eigenen Fälle).


      

Key words

Idiopathic Varicocele - Subfertility - Operation according to Ivanissevich
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Idiopathische Varicocele - Subfertilität - Operation nach Ivanissevich
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